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§ 135

Val av justerare 

Catharina Malmborg (M) utses till att jämte ordförande justera protokollet den 5 
november 2019. Fredrik Ottesen (SD) utses till ersättare.

Paragrafen är justerad
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§ 136

Ändring av föredragningslistan 

Kommunstyrelsen godkänner föredragningslistan med följande tillägg:

Ärende 17 "Information om centraliserat arbetssätt inom nämndadministration, 
kommunikation och upphandling".

Paragrafen är justerad
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§ 137 KS.2019.0001

Förslag till budget 2020 samt flerårsplan 2021-2023 

Ärendebeskrivning 
Förslag till budget 2020 och ekonomisk plan för 2021-2023 inklusive investerings- 
och exploateringsbudget.

Beslutsunderlag
 Förslag till budget 2020 och plan 2021-2023
 Styrande majoritetens förslag till budget 2020 samt flerårsplan 2021 tom 2023
 Sverigedemokraterna Eslövs budgetförslag 2020 version KS

Beredning
Kommuninvest begär numera ett årligt förtydligat borgensåtagande från kommunen 
varför kommunfullmäktige föreslås fastställa nedanstående förslag till 
borgensåtagande. Kommunens borgensåtagande i förhållande till Kommuninvest 
avser i huvudsak Eslövs Bostads AB lånebehov.

Den styrande majoritetens förslag till budget är lagd utifrån oförändrad skattesats för 
2020.

Yrkanden
Johan Andersson (S) yrkar tillägg till budgetförslaget om att föreslå 
kommunfullmäktige att fastställa en fjärde att-sats om att fastställa skattesatsen till 
20,54 kronor för 2020.

Fredrik Ottesen (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag till budget 2020 
samt flerårsplan 2021-2023 inklusive investerings- och exploateringsbudget samt 
bifall till majoritetens budgetförslag gällande andra och tredje punkterna. 

Sven-Olof Wallin (L), Catharina Malmborg (M) och Janet Andersson (S) yrkar bifall 
till förslag till majoritetens budgetförslag med Johan Anderssons (S) tillägg. 
Catharina Malmborg (M) och Janet Andersson (S) yrkar även avslag på Fredrik 
Ottesens (SD) yrkande.

Beslutsgång
Ordföranden frågar kommunstyrelsen om Sven-Olov Wallins (L) med fleras 
yrkanden, att godkänna majoritetens förslag till budget 2020 samt flerårsplan 2021-
2023 inklusive investerings- och exploateringsbudget, ska antas och finner så. 
Därefter frågar ordföranden om kommunstyrelsen ska anta Fredrik Ottesens (SD) 
yrkande om att bifalla Sverigedemokraternas förslag till att budget 2020 samt 
flerårsplan 2021-2023 inklusive investerings- och exploateringsbudget och finner att 
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kommunstyrelsen bifaller majoritetens förslag till budget 2020 samt flerårsplan 
2021-2023 inklusive investerings- och exploateringsbudget.

Beslutsgång
Därefter frågar ordföranden om kommunstyrelsen kan bifalla andra och tredje att-
satser men även yrkandet om en fjärde att-sats och finner så.  

Beslut
- Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att: 
 -godkänna majoritetens förslag till budget 2020 samt flerårsplan 2021-2023 
inklusive investerings och exploateringsbudget
- som för egen skuld ingå borgen för Eslövs Bostads AB:s, Eslövs Industrifastigheter 
AB:s och Mellanskånes Renhållnings AB:s sammanlagda låneförpliktelser upp till ett 
totalt högsta lånebelopp om 1,7 miljarder kronor
- fastställa nyupplåningsramen för kommunen inklusive upplåning för VA SYD till 
550 miljoner kronor för 2020.
- fastställa skattesatsen till 20,54 kronor för 2020.

Deltar inte i beslutet
Centerpartiet deltar inte i beslutet.

Reservation
Ledamöterna i Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet.

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige

Paragrafen är justerad
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§ 138 KS.2019.0494

Förslag till policy för systematiskt dataskyddsarbete inklusive rättsakt 
samt uppdrag att ta fram riktlinjer 

Ärendebeskrivning 
I dataskyddsförordningen – Europaparlamentets och rådets förordning (EU) 
2016/679 – ställs det krav på att den personuppgiftsansvarige ska kunna visa att 
behandlingen av personuppgifter görs i enlighet med regelverket. 
Kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och varje nämnd är personuppgiftsansvarig 
för de personuppgiftsbehandlingar som förekommer i deras respektive verksamhet.

Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag på policy för systematiskt 
dataskyddsarbete inklusive en rättsakt för behandling av personuppgifter mellan 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och nämnder emellan. Policyn ska klargöra 
på vilket sätt som personuppgifter får behandlas i Eslövs kommuns verksamheter.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut: Policy för systematiskt dataskyddsarbete inklusive rättsakt
 Förslag till Policy för systematiskt dataskyddsarbete inklusive rättsakt

Beredning
Den 25 maj 2018 började dataskyddsförordningen (679/2016), som reglerar 
behandling av personuppgifter, att gälla i hela EU. Syftet med förordningen är att 
skydda enskildas grundläggande rättigheter och friheter, särskilt deras rätt till skydd 
av sina personuppgifter. Förordningen som innebär en skärpning av behandlingen av 
personuppgifter blev direkt tillämplig i Sverige och ersatte den gamla 
personuppgiftslagen. I dataskyddsförordningen ställs krav på att den 
personuppgiftsansansvarige ska uppfylla kraven och kunna visa att behandlingen av 
personuppgifter görs i enlighet med förordningen. En sådan regeluppfyllnad visas 
lämpligast genom att det finns tydliga styrdokument och att det upprättas riktlinjer, 
rutiner och mallar samt att det vid jämna mellanrum genomförs interna kontroller av 
att reglerna uppföljs.

Om reglerna inte följs har ansvarig tillsynsmyndighet, i Sverige är det 
Datainspektionen, möjlighet att utdöma vitessanktioner. För en offentlig verksamhet 
är denna summa satt till högst 10 miljoner kronor.

Enskildas personuppgifter behandlas på åtskilliga sätt i kommunal verksamhet och i 
många fall saknas det möjlighet för enskilda att välja bort att få sina personuppgifter 
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behandlade av kommunen.

I dagsläget saknas det en policy för hur Eslövs kommuns verksamheter ska behandla 
personuppgifter. Förslaget till policy för systematiskt dataskyddsarbete är ett stöd för 
verksamheterna då de vid varje personuppgiftsbehandling ska ta hänsyn till 
dataskyddsförordningens grundläggande principer och att genom lämpliga 
skyddsåtgärder minimera risken för att personuppgifterna ska falla i orätta händer. 
Det blir också ett tydligt sätt att visa att kommunen arbetar för att enskilda, vars 
personuppgifter behandlas av kommunen, ska kunna känna sig trygga med att deras 
personuppgifter hanteras på ett respektfullt sätt.

Vidare krävs det en viss likriktning av hur kommunen hanterar personuppgifter för 
att på ett smidigt sätt kunna visa och ha kontroll över att kraven i 
dataskyddslagstiftningen uppfylls. Därför föreslår policyn att kommunstyrelsen får i 
uppdrag att samordna, leda och ha uppsikt över kommunens dataskyddsarbete samt 
att upprätta riktlinjer inom ett eller flera olika områden. Detta för att säkerställa att 
kommunen hanterar personuppgifter på ett lagenligt sätt.

Yrkanden
Johan Andersson (S) yrkar ändring av tredje att-satsen till "Kommunstyrelsen 
föreslår att kommunfullmäktige antar kommunledningskontorets förslag till reviderat 
reglemente för kommunstyrelsen att gälla från och med 
justeringsdatum: ”Kommunstyrelsen ska leda, samordna och ha uppsikt över 
kommunens arbete med att uppfylla kraven som ställs i dataskyddslagstiftningen. 
Kommunstyrelsen ska utfärda riktlinjer inom ett eller flera identifierade områden för 
att säkerställa att kommunen hanterar personuppgifter på ett lagenligt sätt.”

Catharina Malmborg (M), Janet Andersson (S) och Sven-Olov Wallin (L) yrkar bifall 
till förslag till beslut.

Beslut
- Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
- anta förslaget ”Policy för systematiskt dataskyddsarbete inklusive rättsakt” att gälla 
från och med justeringsdatum med revidering vart fjärde år eller vid behov.
- ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram kommunövergripande riktlinjer.
- anta kommunledningskontorets förslag till reviderat reglemente för 
kommunstyrelsen att gälla från och med justeringsdatum: ”Kommunstyrelsen ska 
leda, samordna och ha uppsikt över kommunens arbete med att uppfylla kraven som 
ställs i dataskyddslagstiftningen. Kommunstyrelsen ska utfärda riktlinjer inom ett 
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eller flera identifierade områden för att säkerställa att kommunen hanterar 
personuppgifter på ett lagenligt sätt.”

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige

Paragrafen är justerad
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§ 139 KS.2019.0402

Fastställande av risk- och sårbarhetsanalys 2019-2022 

Ärendebeskrivning 
Samhällsutvecklingen kännetecknas idag av demografiska och socioekonomiska 
förändringar, en ökad specialisering och globalisering och en snabb teknisk 
utveckling. Samhällets ökade komplexitet gör att det blir allt svårare att få en bild av 
de hot, risker och sårbarheter som vi kan drabbas av i vårt närområde. 

Enligt lag (2206:544) om kommuners och landstings åtgärder inför och vid 
extraordinära händelser i fredstid och under höjd beredskap ska kommuner analysera 
vilka extraordinära händelser som kan inträffa i kommunen i fredstid och hur detta 
kan påverka den egna verksamheten.

Risk- och sårbarhetsanalysen ska revideras varje ny mandatperiod. Analysen utgör en 
väsentlig del av grunden för det riskreducerande arbete som bedrivs i kommunen. 
Denna risk- och sårbarhetsanalys är en analys på övergripande nivå med fokus på 
stora olyckor och extraordinära händelser som kan drabba Eslövs kommun. 

Syftet med risk- och sårbarhetsanalysen är sammantaget att den ska:

 Ge underlag för planeringen och genomförande av åtgärder för att öka 
förmågan att kontinuerligt bedriva samhällsviktig verksamhet inom 
kommunala verksamheter.

 Ge beslutsstöd för beslutsfattare och verksamhetsansvariga.

 Förmedla en bild över de risker och sårbarheter som finns i samhället i stort 
som kan påverka kommunens verksamhet och samhällsviktiga verksamheter 
inom kommunens geografiska område.

En kris inträffar alltid i en kommun. Därmed har en kommun och i detta fall Eslövs 
kommun en nyckelroll i arbetet kring krisberedskap och krishantering för sitt 
geografiska område. 

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut: Fastställande av risk- och sårbarhetsanalys 2019-2022
 Risk- och sårbarhetsanalys 2019-2020

Beredning
Det finns två perspektiv som risk- och sårbarhetsanalyserna måste tillgodose, dels 
egennyttan för den egna organisationen eller verksamheten och dels att tillgodose 
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behovet av att kunna ge en samlad riskbild för hela kommunen. För varje framtagen 
risk är statistik och annan information insamlad och sammanställd.

Enligt 4 § i MSBFS 2015:5, Myndigheten för samhällsskydd och beredskaps (MSB) 
föreskrifter ska kommunen senast den 31 oktober under det första kalenderåret efter 
ordinarie val till kommunfullmäktige ställa samman och rapportera resultatet av sitt 
arbete med risk- och sårbarhetsanalys enligt följande uppställning:

1. Beskrivning av kommunen och dess geografiska område.

2. Beskrivning av arbetsprocess och metod.

3. Identifierad samhällsviktig verksamhet inom kommunens geografiska område.

4. Identifierade kritiska beroenden för kommunens samhällsviktiga verksamhet.

5. Identifierade och analyserade risker för kommunen och kommunens geografiska 
område.

6. Beskrivning av identifierade sårbarheter och brister i krisberedskap inom 
kommunen och dess geografiska område.

7. Behov av åtgärder med anledning av risk- och sårbarhetsanalysens resultat.

Denna risk- och sårbarhetsanalys är en uppdatering av Risk- och sårbarhetsanalys 
2016 som antogs av kommunfullmäktige den 3 maj 2016.  Risk- och 
sårbarhetsanalys 2016 antogs för mandatperiod 2015-2018. 

Eslövs kommuns risk- och sårbarhetsanalys kan fastställas av kommunstyrelsen med 
hänvisning till att kommunstyrelsen, enligt reglemente för kommunstyrelsen antagen 
1 januari 2019, har ansvar för krisledning och beredskap.

Det finns enligt 18 kapitlet 13 § i Offentlighets- och sekretesslagen (2009:400) 
möjlighet att sekretessbelägga kommuners risk- och sårbarhetsanalyser med 
hänvisning till att den övergripande risk- och sårbarhetsanalysen innehåller uppgifter 
som, om de röjs, kan försvåra möjligheterna att förebygga och hantera de 
extraordinära händelser som analyserats. Eslövs kommun gör bedömningen att Risk- 
och sårbarhetsanalys 2019-2022 ska sekretessbeläggas.  

Yrkanden
Catharina Malmborg (M), Janet Andersson (S) och Sven-Olov Wallin yrkar bifall till 
kommunledningskontorets förslag till beslut.

13 ( 42 )



Sammanträdesprotokoll
2019-10-29

Kommunstyrelsen

Justerares signatur Utdragsbestyrkande

Beslut
- Kommunstyrelsen fastställer Risk- och sårbarhetsanalys 2019-2022 och översända 
den till Länsstyrelsen Skåne.
 

Ajournering
Mötet ajourneras mellan klockan 17.57 - 18.25.

Beslutet skickas till 
Kommunledningskontoret
Länsstyrelsen Skåne

Paragrafen är justerad
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§ 140 KS.2019.0400

Förvärv av Fastighets AB Gäddan samt direktiv till kommunens ombud 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade den 30 september 2019 att genom försäljning 
avveckla Eslövs Industrifastigheter AB. I ärendet bifogades en promemoria vilken 
innehöll en plan för avvecklingen. I promemorian framgår enligt punkt c på sidan 5 
att försäljningen av Eslövs Industrifastigheter AB (Eifab) föregås av att Eslövs 
kommun förvärvar Fastighets AB Gäddan från Eifab. Förfarandet framgår även av 
beredningen av ovannämnda ärende.

Vid försäljning kommer en extra bolagstämma att hållas både avseende försäljning 
av Eifab respektive dotterbolaget Fastighets AB Gäddan.

Beslutsunderlag
 Förvärv av Fastighets AB Gäddan
 Kommunfullmäktiges beslut § 97, 2019 Avveckling genom försäljning av Eslövs 

Industrifastigheter AB samt godkännande av transportköp av fastighet Nunnan 1
 Protokoll styrelsemöte, Eifab 2019-09-05
 Protokoll från styrelsemöte Fastighets AB Gäddan, 2019-09-05
 Skrivelse till kommunstyrelsen 2019-10-11 från VD i Eifab

Beredning
Styrelserna i de båda bolagen Eifab och dotterbolaget Fastighets AB Gäddan har 
beslutat öppna upp för diskussion med kommunen om försäljning av Fastighets AB 
Gäddan.

I ovannämnda promemoria framgår att i ett nästa steg efter kommunens förvärv av 
dotterbolaget kan kommunen överväga att genomföra en avveckling av bolaget 
genom frivillig likvidation. Inför ett sådan ställningstagande bör kommunen göra en 
analys av vilka skatteeffekter och andra ekonomiska effekter som kan tänkas 
uppkomma som en följd av att bolaget likvideras och fastigheterna överförs till 
kommunens förvaltning. Marknadsvärdering kommer enligt Eifabs VD att vara klar i 
slutet av oktober enligt bifogad skrivelse. Marknadsvärderingen medför 
skatteeffekter om lokalerna lyfts in i kommunens förvaltning liksom återföringen av 
de obeskattade reserverna till beskattning. Fastighets AB Gäddan har idag en 
låneskuld om 130 miljoner kronor.

Lokalerna inom fastigheten Hästen 15 förvaltas idag av kommunens servicenämnd.
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Kommunledningskontoret föreslår att vid kommande extra bolagstämmor i Eifab och 
Fastighets AB Gäddan utse kommunstyrelsens ordförande till ombud för kommunen 
med direktiv att godkänna försäljning av Eifab på marknaden respektive Fastighets 
Gäddan AB till kommunen.

Inför försäljningen av Eifab föreslår kommunledningskontoret att hyreskontraktet 
nummer 9915-01-2 avseende Städet 4 (fastighetsbeteckning), kallager, sägs upp. 
Avtalet löper tre månader i sänder och hyran är 390 000 kronor. Inför en försäljning 
är uthyrningsläge och tillgänglighet till lokalerna för den nye ägaren av betydelse.  

Yrkanden
Johan Andersson (S) yrkar tillägg till kommunledningskontorets förslag, andra att-
satsen "- att utse kommunstyrelsens ordförande och kommundirektören Eva 
Hallberg som ersättare till kommunens ombud vid extra bolagstämmor för Eifab 
respektive Fastighets AB Gäddan."

Janet Andersson (S), Catharina Malmborg (M) och Sven-Olov Wallin (L) yrkar bifall 
till förslag till beslut.

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar:
- att säga upp hyresavtalet avseende fastigheten Städet 4
- att utse kommunstyrelsens ordförande och kommundirektören Eva Hallberg som 
ersättare till kommunens ombud vid extra bolagstämmor för Eslövs 
Industrifastigheter AB respektive Fastighets AB Gäddan 

- Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att förvärva Eslövs 
Industrifastigheters AB:s dotterbolag Fastighets AB Gäddan, organisationsnummer 
56115-3999

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige
Eifabs styrelse och vd
Fastighets AB Gäddans styrelse och vd
Revisionen
Kommunledningskontoret

Paragrafen är justerad
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§ 141 KS.2018.0684

Yttrande över motion från Lars Holmström (V), Umihana Rasovic (V) 
och Mauricio Sanchez (V) - gällande förlängning av busslinje 436 
Harlösa-Löberöd till Harlösa 

Ärendebeskrivning 
Lars Holmström (V), Umihana Rasovic (V) och Mauricio Sanchez (V) har lämnat in 
en motion gällande att utreda möjligheterna att förlänga busslinje 436, Eslöv – 
Löberöd, till Harlösa.

En förlängning skulle enligt motionen ge invånarna i Harlösa en möjlighet att nå 
offentlig service i Löberöd och Eslöv med kollektivtrafik. I dag finns det en busslinje 
från Harlösa till Lund via Södra Sandby men ingen direkt kollektivtrafik till Eslöv. 
Enligt motionen innebär detta att det via två byten tar minst 1 timme och 26 minuter 
att åka kollektivt mellan Harlösa och Löberöd, vilket är en sträcka på 9,8 kilometer.

Kommunfullmäktige beslutade att remittera motionen till miljö- och 
samhällsbyggnadsnämnden och Kommunstyrelsen.

Beslutsunderlag
 Yttrande över motion från Lars Holmström (V), Umihana Rasovic (V) och 

Mauricio Sanchez (V) gällande förlängning av busslinje 436 Eslöv- Löberöd till 
Harlösa

 Motion från Lars Holmström (V), Umihana Rasovic (V) och Mauricio Sanchez 
(V) gällande förlängning av busslinje 436 Harlösa-Löberöd till Harlösa

 Kommunfullmäktiges beslut § 13, Remittering av motion från Lars Holmström 
(V), Umihana Rasovic (V) och Mauricio Sanchez (V) gällande förlängning av 
busslinje 436 Harlösa-Löberöd till Harlösa

 Miljö- och samhällsbyggnadsnämndens beslut § 85, 2019. Motion gällande 
förlängning av busslinje 436

Beredning
Motionen visar på ett behov av att förbättra kollektivtrafiken i kommunens östra 
delar. Ett sätt är att förlänga busslinje 436 som idag går mellan Eslöv och Löberöd, 
till Harlösa. Detta ger en efterfrågad koppling från Harlösa till Löberöds vårdcentral, 
apotek, tandläkare och högstadieskola samt till Eslövs gymnasieskola. Ett ökat 
resande från och till Harlösa kan förhoppningsvis på sikt även ge möjlighet till att 
öka turtätheten på linjen även om Skånetrafiken tvärtom har lämnat ett 
besparingsförslag som går ut på att dra ned antalet turer på linjer. En förlängning av 
busslinje 436 kommer alltså troligen att behöva bekostas av Eslövs kommun.
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Kommunens politiska handlingsprogram fastslår att en utredning ska göras 
angående hur man kan förbättra kollektivresandet för gymnasieungdomar till Eslöv 
så att fler i kommunen kan välja denna skola. Möjligheterna att förbättra 
kollektivtrafiken i de östra delarna av kommunen och de kostnader som olika 
alternativa lösningar innebär kan ses som en del av detta och bör utredas.

Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden föreslår utifrån ovanstående resonemang 
kommunfullmäktige att möjligheterna för att utveckla kollektivtrafiken i kommunens 
östra delar ska utredas som en del av de kollektivtrafikutredningar som ska göras 
enligt det politiska handlingsprogrammet 2019-2022.

Det pågår sedan 2015 ett arbete med att få till stånd ett tre-partssamarbete mellan 
Eslövs kommun, Skånetrafiken och Transdev, som idag är det bolag som trafikerar 
Eslövs kommun. Som ett led i detta samarbete har Eslövs kommun begärt in 
uppgifter om möjlighet att köpa till en förlängning av linje 436, och således pågår 
arbete som ligger i linje med motionens intentioner.

Kommunledningskontoret föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen.

Yrkanden
Catharina Malmborg (M) yrkar att motionen anses besvarad.

Janet Andersson (S) och Sven-Olov Wallin (L) yrkar bifall till Catharina Malmborgs 
(M) yrkande.

Beslut
- Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen anses 
besvarad.

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige

Paragrafen är justerad
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§ 142 KS.2019.0003

Yttrande över motion från Ted Bondesson (SD) och Fredrik Ottesen 
(SD) - om bostäder för nyanlända 

Ärendebeskrivning 
Ted Bondesson (SD) och Fredrik Ottesen (SD) har till kommunfullmäktige lämnat in 
en motion om bostäder för nyanlända. De föreslår kommunstyrelsen att ge berörda 
nämnder och förvaltningar i uppgift att förbereda och genomföra en lösning likt 
”Staffanstorpsmodellen” och använda husvagnar eller motsvarande, till boende för 
nyanlända.

Beslutsunderlag
 Yttrande motion från Ted Bondesson (SD) och Fredrik Ottesen (SD) om bostäder 

för nyanlända
 Motion från Ted Bondesson (SD) och Fredrik Ottesen (SD) om bostäder för 

nyanlända
 Kommunfullmäktiges beslut § 14, 2019 Remittering av motion från Ted 

Bondesson (SD) och Fredrik Ottesen (SD) om bostäder för nyanlända
 Miljö- och samhällsbyggnadsnämndens beslut § 86, 2019. Yttrande över motion 

om bostäder för nyanlända
 Vård- och omsorgsnämndens beslut § 76, 2019 Yttrande över motion om 

bostäder för nyanlända
 Yttrande rörande motion från Sverigedemokraterna om bostäder för nyanlända
 Servicenämndens beslut § 82, 2019 Motion från Ted Bondesson (SD) och 

Fredrik Ottesen (SD) om bostäder för nyanlända

Beredning
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden och vård- och omsorgsnämnden har inkommit 
med yttranden som sammanfattningsvis konstaterar att Eslövs kommuns nuvarande 
modell för bosättning av nyanlända som väl fungerande. Servicenämndens yttrande 
fastställer att de för närvarande inte har ansvar för bostäder för nyanlända. Att 
tillämpa den så kallade ”Staffanstorpsmodellen” skulle kunna leda till socialt och 
ekonomiskt utanförskap för gruppen nyanlända, samt risk att kommunen inte 
uppfyller barnkonventionens krav om barns rätt till levnadsstandard för bästa möjliga 
utveckling.

Vård- och omsorgsnämnden betonar vidare att man idag använder sig av en beprövad 
och funktionell metod gällande mottagande av nyanlända personer som anvisas till 
kommunen. Bedömningen är att de kostnader som mottagandet medför är skäliga. 
Vidare framhävs att boendevillkoren för nyanlända personer är en viktig aspekt för 
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dessa människors etablering i ett nytt samhälle. Med utgångspunkt i vetenskapliga 
studier om integration och boendefrågor är nämndens bedömning att förslaget som 
motionen beskriver, skulle kunna hämma etableringsprocessen för nyanlända 
personer. Den typ av boenden som föreslås i motionen kan leda till en geografisk 
isolering, då man inte bor i det ordinära bostadsbeståndet.

Både vård- och omsorgsnämnden och miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 
framhäver således risker i sina yttranden. Om dagens fungerande modell med mål om 
permanenta boenden ersätts med tillfälliga lösningar riskerar mottagandet av 
nyanlända att försämras och etableringstiden förlängas ytterligare. 
Kommunledningskontoret instämmer i riskanalyserna och vill lyfta fram att boende 
är en så pass viktig del i etableringen varför tillfälliga och försämrade 
boendelösningar kan komma att hindra individers väg till arbete eller studier.

Yrkanden
Ted Bondesson yrkar bifall till motionen.

Catharina Malmborg (M) yrkar avslag på motionen med instämmande av Sven-Olov 
Wallin (L) och Janet Andersson (S).

Beslutsgång
Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen.

Reservation
Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet.

Beslut
- Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen.

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige

Paragrafen är justerad
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§ 143 KS.2019.0024

Yttrande över motion från Ted Bondesson (SD) och Fredrik Ottesen 
(SD) - om ökat underhåll av kommunens parker 

Ärendebeskrivning 
En motion har lämnats till kommunfullmäktige från Ted Bondesson (SD) och Fredrik 
Ottesen (SD) om parkskötsel, ökat underhåll av kommunens parker. Motionen har 
remitterats till miljö- och samhällsbyggnadsnämnden för yttrande.

I motionen föreslås följande:
- att berörda nämnder och förvaltningen får i uppdrag att förbättra belysningen i 
Skytteskogen.
- att berörda nämnder och förvaltningar får i uppgift att rensa bort döda grenar och 
träd från Skytteskogen.
- att berörda nämnder och förvaltningar får i uppgift att se till att en upprustning av 
Skytteskogen genomförs som inkluderar restaurering av stigar och bortrensning av 
oönskat sly och ogräs.
- att höja ambitionen för årligt underhåll av samtliga av kommunens parker.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut: Motion från Ted Bondesson (SD) och Fredrik Ottesen (SD) 

Ökat Underhåll av kommunens parker
 Motion från Ted Bondesson (SD) och Fredrik Ottesen (SD) Ökat underhåll av 

kommunens parker
 Kommunfullmäktiges beslut § 15, 2019 Remittering av motion från Ted 

Bondesson (SD) och Fredrik Ottesen (SD) Ökat underhåll av kommunens parker
 Miljö- och samhällsbyggnadsnämndens beslut § 87, 2019. Yttrande över motion 

angående ökat underhåll av kommunens parker

Beredning
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden har yttrat sig över motionen och föreslår att 
motionen avslås med hänvisning till att föreslagen höjning av ambitionsnivån och de 
av förvaltningen beskrivna behoven ska regleras inom ramen för befintlig 
budgetprocess.

Kommunledningskontoret har inget att tillägga till miljö- och 
samhällsbyggnadsnämndens beslut.

Kommunledningskontoret föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen.
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Yrkanden
Catharina Malmborg (M) yrkar ändring av förslag till beslut, till att motionen ska 
anses besvarad.

Janet Andersson (S), Sven-Olov Wallin (L) och Ted Bondesson (SD) yrkar bifall till 
Catharina Malmborgs (M) yrkande.

Beslut
- Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen anses 
besvarad.

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige

Paragrafen är justerad
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§ 144 KS.2018.0441

Yttrande över motion från Astrid Nilsson (L), Göran Frank (L) och John 
Fidler (L) om att införa ett system med byalagspeng 

Ärendebeskrivning 
Astrid Nilsson (L), Göran Frank (L) och Johan Fidler (L) har till kommunfullmäktige 
lämnat en motion där de yrkar att kommunfullmäktige beslutar att införa ett system 
med byalagspeng och att ge Kommunledningskontoret i uppdrag att utforma 
systemet. Motionen föreslår att man inrättar ett grundbidrag på 10 tusen kronor/år, 
för smärre och löpande kostnader, exempelvis porto, kopiering, aktiviteter etc., men 
det skall också gå att söka projektbidrag ur en särskild pott avsedd för lokala 
utvecklingsprojekt. Projektbidraget får sökas för specifika projekt som ett byalag vill 
genomföra.

Motionen remitterades till kommunstyrelsen, miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 
och kultur- och fritidsnämnden för yttrande senast 12 mars 2019.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut: Yttrande över motion från Astrid Nilsson (L), Göran Frank (L) 

och John Fidler (L) om att införa ett system med byalagspeng
 Motion från Astrid Nilsson (L), Göran Frank (L) och John Fidler (L) om att 

införa ett system med byalagspeng
 Kommunfullmäktiges beslut § 90 2018 Remittering av motion från Astrid 

Nilsson (L), Göran Frank (L) och John Fidler (L) om att införa ett system med 
byalagspeng

 Miljö- och samhällsbyggnadsnämndens beslut § 66, 2019. Yttrande över motion 
från Astrid Nilsson (L), Göran Frank (L) och John Fidler (L) om att inför ett 
system med byalagspeng

 Kultur- och fritidsnämndens beslut § 63, 2019, Yttrande över motion från 
Liberalerna om att införa ett system med byalagspeng

Beredning
Kultur- och fritidsnämnden tycker det är viktigt att byarna fortsätter att utvecklas och 
om en byalagspeng kan stimulera utvecklingen, så är det bra att utreda vidare om ett 
sådant system kan utformas och finansieras. Kultur- Fritidsnämnden säger i sitt 
beslut att eftersom det finns ett system för byalagspeng med i majoritetens 
handlingsprogram anser nämnden denna motion besvarad.

Även Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden anser att motionen är besvarad genom 
att införande av stöd till utveckling av byarna finns med i majoritetens 
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handlingsprogram för 2019-2022, men de lyfter frågans komplexitet.

Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden ser att förslaget angående en pott för lokala 
utvecklingsprojekt kan vara aktuellt för att till exempel utveckla den allmänna 
platsmarken och andra offentliga utomhusmiljöer. Nämnden ser att det finns flera 
frågor som bör utredas vidare: Hur ska samarbetet med vägföreningarna fungera? 
Vem ska ha ansvar för projektets långsiktiga kvalitet och dess driftvänlighet? En del 
projekt kan troligen anses lyda under lagen om offentlig upphandling (LOU), vilket 
innebär att en regelrätt upphandling måste ske eller att en redan upphandlad 
entreprenör måste utföra arbetet. Vilka föreningar ska vara berättigade att söka 
projektpengar? Hur försäkras att projektpengarna fördelas rättvist mellan byalagen?

Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden uppfattar motionens intention som att en 
utökad dialog och förståelse för byalagen angående investeringar i byarna önskas av 
Liberalerna. Denna uppfattning delar miljö- och samhällsbyggnadsnämnden och 
nämnden ser att detta åstadkommas genom utökade träffar med enskilda byars byalag 
och vägföreningar, Kommunledningskontoret samt Miljö och Samhällsbyggnad.

Kommunledningskontoret delar nämndernas inställning att det är viktigt att 
möjliggöra byarnas utveckling och att det behövs finansiella medel för att möjliggöra 
detta. Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden pekar på frågans komplexitet och 
Kommunledningskontoret instämmer i resonemangen. Båda nämnderna anser att 
motionen ska anses vara besvarad eftersom systemet för en byalagspeng finns med i 
den politiska majoritetens handlingsprogram för 2019-2022.

Frågan om hur byalagen ska stöttas utifrån de intentioner som lagts fram i den 
politiska majoritetens handlingsprogram för 2019-2022 är under utredning och olika 
former för stödet kommer att undersökas. För att inte begränsa detta arbete föreslår 
Kommunledningskontoret att motionen avslås.

Yrkanden
Catharina Malmborg (M) yrkar ändring av förslag till beslut, till att motionen ska 
anses besvarad.

Mikael Wehtje (M), Janet Andersson (S), Sven-Olov Wallin (L) och Bertil 
Jönsson (C) yrkar bifall till Catharina Malmborgs (M) yrkande.
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Beslut
- Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen anses 
besvarad.

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige
 

Paragrafen är justerad
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§ 145 KS.2018.0522

Yttrande över motion från Lars Holmström (V), Umihana Rasovic (V) 
och Mauricio Sanchez (V) - om gratis kollektivtrafik för 70+ i Eslövs 
kommun 

Ärendebeskrivning 
Lars Holmström (V) med flera har till kommunfullmäktige lämnat in en motion där 
de föreslår:
- att kommunfullmäktige beslutar att införa gratis kollektivtrafik i Eslövs kommun 
för alla som är 70 år eller äldre.

Kommunfullmäktige remitterade motionen till miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 
och kommunstyrelsen för yttrande.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut: Yttrande över motion från Lars Holmström (V), Umihana 

Rasovic (V) och Mauricio Sanchez (V) Gratis kollektivtrafik för 70+ i Eslövs 
kommun

 Motion från Lars Holmström (V), Umihana Rasovic (V) och Mauricio Sanchez 
(V) Gratis kollektivtrafik för 70+ i Eslövs kommun

 Kommunfullmäktiges beslut § 110, 2018 Remittering av motion från Lars 
Holmström (V), Umihana Rasovic (V) och Mauricio Sanchez (V) Gratis 
kollektivtrafik för 70+ i Eslövs kommun

 Miljö- och samhällsbyggnadsnämndens beslut § 84, 2019. Motion gällande 
Gratis kollektivtrafik för 70+ i Eslövs kommun

Beredning
Skånetrafiken erbjuder ett koncept som heter Seniorkortet där varje person som är 70 
år eller äldre får ett seniorkort hemskickat till sig. För varje resa som de gör inom 
kommunen kommer Eslövs kommun att faktureras för denna resa, i nuläget 17,50 
kronor/resa. För att kunna införa gratis kollektivtrafik i Eslövs kommun för de som 
är 70 år eller äldre behövs det ett avtal med Skånetrafiken. Dialog förs för närvarande 
med Skånetrafiken angående vad det skulle kosta för Eslövs kommun att införa 
Seniorkortet.

Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden skriver i sitt yttrande att det förslag som 
Vänsterpartiet har med i sin motion finns medtaget i det nyligen antagna kommunala 
handlingsprogrammet 2019-2022. I Handlingsprogrammet står det som ett uppdrag: 
”inför fria bussresor för äldre”. Med hänsyn till att innehållet i motionen finns i 
kommunala handlingsprogram 2019-2022 bedömer miljö- och 
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samhällsbyggnadsnämnden att frågan hanteras med utgångspunkt av innehållet i det 
politiska handlingsprogrammet, och anser att frågan därigenom är besvarad.

Frågan om hur gratis bussresor för äldre ska införas utifrån de intentioner som lagts 
fram i den politiska majoritetens handlingsprogram för 2019-2022 är under 
utredning, och olika former kommer att undersökas. För att inte begränsa detta arbete 
föreslår kommunledningskontoret att motionen avslås.

Yrkanden
Catharina Malmborg (M) yrkar ändring av förslag till beslut, till att motionen ska 
anses besvarad.

Sven-Olov Wallin (L), Janet Andersson (S) och Mikael Wehtje (M) yrkar bifall till 
Catharina Malmborgs (M) yrkande.

Beslut
- Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen anses 
besvarad.

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige

Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden

Paragrafen är justerad
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§ 146 KS.2018.0361

Förslag till ändring av detaljplan gällande fastigheten Bankmannen 5 i 
Eslöv 

Ärendebeskrivning 
Fastighetsägaren, nedan kallad sökande, inkom den 19 juni med begäran om 
planbesked för fastigheten Bankmannen 5, som ligger på den östra sidan av Stora 
torg i Eslöv centrum. Sökande har beviljats bygglov för ett flerbostadshus i den östra 
obebyggda delen av fastigheten mot Storgatan och önskar att stycka av fastigheten i 
samband med byggnationen. För att en ändring av fastighetsindelningen ska kunna 
ske måste gällande fastighetsindelningsbestämmelse för fastigheten Bankmannen 5 
upphävas.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 11 september 2018 om att ge sökande 
positivt planbesked och ge Kommunledningskontoret i uppdrag att genom ändring av 
detaljplan pröva lämpligheten att upphäva tomtindelningen för fastigheten 
Bankmannen 5 i Eslöv.

Ett konsultföretag tog fram samrådshandlingar under vintern 2018/2019 och 
detaljplanen har varit på samråd från och med 18 mars till och med 8 april 2019. 
Efter samrådet reviderades planhandlingarna och därefter har detaljplanen varit ute 
på granskning från och med 10 juli till och med 23 augusti 2019.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut: Antagande av ändring av detaljplan S.11– Förslag till ändring 

av stadsplanen för centrala delen av Eslöv
 Plankarta ändring av detaljplan S.11 - förslag till ändring av stadsplanen för 

centrala delen av Eslöv, fastställd 1938-10-28, antagandehandling 2019-09-09
 Planbeskrivning ändring av detaljplan S.11 - förslag till ändring av stadsplanen 

för centrala delen av Eslöv, fastställd 1938-10-28, antagandehandling 2019-09-09
 Granskningsutlåtande ändring av detaljplan S.11 - förslag till ändring av 

stadsplanen för centrala delen av Eslöv, fastställd 1938-10-28, antagandehandling 
2019-09-09

Beredning
Planförslaget innebär en ändring av gällande detaljplan S11 (Förslag till ändring av 
stadsplanen för centrala delen av Eslöv, fastställd 1938-10-28). Ändringen av 
detaljplanen omfattar endast ett upphävande av fastighetsindelningsbestämmelse för 
fastigheten Bankmannen 5. En upphävning av fastighetsindelningsbestämmelsen 
möjliggör en avstyckning av den aktuella fastigheten.
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Eftersom planförslaget inte är av principiell beskaffenhet eller annars av större 
vikt för Eslövs kommun, kan beslutet om antagande av detaljplanen fastställas av 
kommunstyrelsen.

De yttrandena som inkom under granskningen har inte föranlett några ändringar i 
planhandlingarna från granskningsskedet.

Yrkanden
Catharina Malmborg (M), Janet Andersson (S), Sven-Olov Wallin (L) och Mikael 
Wehtje (M) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag till beslut.

Beslut
- Kommunstyrelsen antar ändring av detaljplan för fastigheten Bankmannen 5, 
S11 (Förslag till ändring av stadsplanen för centrala delen av Eslöv, fastställd 1938-
10-28). Ändringen av detaljplanen omfattar endast ett upphävande av 
fastighetsindelningsbestämmelse för fastigheten Bankmannen 5.

Beslutet skickas till 
Kommunledningskontoret
Fastighetsägaren

Paragrafen är justerad

29 ( 42 )



Sammanträdesprotokoll
2019-10-29

Kommunstyrelsen

Justerares signatur Utdragsbestyrkande

§ 147 KS.2018.0517

Förtydligande kring anslutning till svenska nätverket för interkulturella 
städer (ICC) 

Ärendebeskrivning 
Förslag om Eslövs kommuns anslutning till Europarådets program för interkulturella 
städer (ICC) togs upp i kommunstyrelsen hösten 2018. Ärendet återremitterades av 
kommunstyrelsen till kommunledningskontoret med uppdrag att utreda frågan om 
vad det innebär att ansluta sig till det svenska nätverket för interkulturella städer, 
kopplingen till det internationella nätverket, beräknad arbetsinsats för kommunen 
samt förtydligande kring syfte och nytta.

Hösten 2018 hade 126 europeiska städer anslutit sig till Europarådets program för 
interkulturella städer (ICC) och det hade bildats fem nationella nätverk. I Sverige har 
Europarådet gett organisationen Lokalt Unescocenter för Samverkan (Unesco LUCS) 
i uppdrag att samordna det svenska nätverket. Unesco LUCS bildades år 2014 av 
Malmö stad, Botkyrka och Eskilstuna kommuner (unescholucs.se). Syftet med 
arbetet för interkulturella städer och nätverken är att forma en stödjande struktur för 
interkulturellt arbete som utgår från migranten som en resurs för ekonomisk, social 
och kulturell utveckling och inte bara en målgrupp i behov av stöd och service (ur: 
The Intercultural cities network: a learning community Broschyr Europarådet 2018).

Arbetet handlar således om att ta tillvara på samhällets kulturella mångfald i en bredd 
av områden såsom samhällsplanering, konflikthantering och personalpolitik vilket 
förutsätter samverkan med civilsamhälle och näringsliv. Det interkulturella 
förhållningssättet motverkar stereotyper, uppmärksammar likheter mellan individer 
från olika grupper och förespråkar möten över gränserna.

Beslutsunderlag
 Förslagtill beslut: Komplettering Anslutning till svenska nätverket för 

interkulturella städer (ICC)
 Kommunstyrelsens beslut § 147, 2018 Anslutning till svenska nätverket för 

interkulturella städer (ICC)
 Förslag på överenskommelse och avsiktsförklaring svenska ICC-nätverket 2018
 Analysrapport för förbättrad integration 2016
 Europarådets "white paper on Intercultural dialogue" från 2008
 Europarådets broschyr om arbetet med interkulturell dialog
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Beredning
Syftet med en eventuell anslutning till nätverket skulle innebära att kommunens 
befintliga arbete med mänskliga rättigheter kan få ett tydligare ramverk och därmed 
sättas i både ett internationellt, nationellt och regionalt sammanhang. 
Kommunledningskontoret har varit i kontakt med Botkyrka kommun för att höra 
status för nätverket idag, som meddelar att Botkyrka, Umeå och Trollhättans 
kommuner idag är fullvärdiga medlemmar.

Om Eslövs kommun avser att bli medlem i nätverket är första steget att genomföra 
ett ICC index som är ett självskattningsverktyg för att se var kommunen befinner sig 
i sitt interkulturella arbete. Med utgångspunkt från den kan det sedan göras en 
bedömning över styrkor och utvecklingsområden i arbetet. När detta är gjort och 
kommunen undertecknat ett ”Letter of Committment” kan Helena Rojas tillsammans 
med Europarådet besöka Eslövs kommun för ett första expertbesök och vidare 
diskussioner. Förutom internationella kontakter med städer som redan är 
medlemmar, kan Europarådet bekosta en ”Intercultural Academy”, utbildningsdag 
för politiker i interkulturell dialog, i februari/mars 2020.

I dagsläget är det ett fåtal kommuner i Sverige som anslutit sig till nätverket och det 
är svårt att uppskatta förväntad arbetstid från politiker och tjänstemän. 
Kommunledningskontoret anser därför att Eslövs kommun bör vänta med att ansluta 
sig till nätverket.

Yrkanden
Catharina Malmborg (M), Janet Andersson (S), Sven-Olov Wallin (L), Mikael 
Wehtje (M) och Bertil Jönsson (C) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag 
till beslut.

Beslut
- Kommunstyrelsen beslutar att inte ansluta sig till nätverket för interkulturella städer 
(ICC).  

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder

Paragrafen är justerad
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§ 148 KS.2019.0406

Antagande av remissvar gällande naturmiljöprogram för Eslövs 
kommun 

Ärendebeskrivning 
Miljö och Samhällsbyggnad har tagit fram ett förslag till naturmiljöprogram för 
Eslövs kommun. Förslaget har skickats på remiss till berörda organisationer och 
nämnder. Denna tjänsteskrivelse behandlar ett förslag till kommunstyrelsens svar på 
utskickad remiss.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut: Svar på remiss angående förslag till nytt Naturmiljöprogram 

för Eslövs kommun
 Bilaga: Förslag till svar på remiss angående förslag till nytt Naturmiljöprogram 

för Eslövs kommun
 Miljö- och samhällsbyggnadsnämndens beslut § 106, 2019 Remiss av förslag till 

Naturmiljöprogram för Eslövs kommun
 Remiss gällande naturmiljöprogram (programdel)
 Remiss gällande naturmiljöprogram (områdesbeskrivningar)

Beredning
Miljöavdelningen har upprättat ett förslag till nytt naturmiljöprogram för Eslövs 
kommun, som ska ersätta det befintliga naturvårdsprogrammet från år 2007. Miljö- 
och samhällsbyggnadsnämnden tog beslut om uppdatering av befintligt 
naturvårdsprogram i december år 2015.

Miljöavdelningen vill med remissen få synpunkter på om det i programmet finns en 
tydlighet gällande vad naturvårdsarbetet har att förhålla sig till och vad arbetet bör 
fokuseras på samt om det saknas relevant information i naturmiljöprogrammet.

Efter remisstiden kommer eventuella synpunkter behandlas. Därefter ska förslaget 
åter till miljö- och samhällsbyggnadsnämnden som efter godkännande kommer 
föreslå kommunfullmäktige att anta naturmiljöprogrammet.

Yrkanden
Catharina Malmborg (M), Sven-Olov Wallin (L), Janet Andersson (S) och Madeleine 
Atlas (C) yrkar bifall till att anta remissvar som sitt eget och överlämnar det till 
miljö- och samhällsbyggnadsnämnden.
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Beslut
- Kommunstyrelsen beslutar att anta remissvar daterat den 7 oktober 2019 med 
bilaga som sitt eget och överlämnar det till miljö- och samhällsbyggnadsnämnden.

Beslutet skickas till 
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden

Paragrafen är justerad
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§ 149 KS.2019.0301

Förskola i västra Eslöv tillgodoses genom inhyrning 

Ärendebeskrivning 
I nuläget hyr Eslövs kommun två förskolor med 104 platser i kvarteret 
Dannemannen. Dessa lokaler uppfyller inte fullt ut de pedagogiska krav som ställs på 
dagens förskolelokaler. För att säkerställa en god lokalförsörjning framöver behöver 
Eslövs kommun se över lokaler för förskoleverksamhet i västra Eslöv.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut: Förskola i västra Eslöv tillgodoses genom inhyrning
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut § 101, 2018 Erbjudan om köp av del av 

fastigheten Hästen 15
 Kommunfullmäktiges beslut, § 48, 2019 Revidering av Servicenämndens och 

kommunstyrelsens reglemente

Beredning
Barn och Utbildning
Enligt Barn och Utbildning behövs fortsatt en förskola i västra Eslöv. Den bör 
dimensioneras för 140 barn (8 avdelningar) alternativt 105 barn (6 avdelningar) och 
så långt möjligt överensstämma med Barn och Utbildnings lokalprogram för 
förskolor. Förskolan ska ersätta Västerbo förskola så snart möjligt och på sikt även 
Dannemannens förskola. Dessa båda förskolor har vardera 52 platser. Förskolan bör 
vara belägen så att den är lätt att angöra (gåendes, cyklandes eller bilandes) från olika 
delar av västra Eslöv.

Serviceförvaltningen
Serviceförvaltningen har jämfört kostnaderna mellan att hyra in lokaler till 
förskolans verksamhet med att äga lokalerna. Enligt deras bedömning är det mest 
ekonomisk fördelaktigt för Eslövs kommun att själv bygga och äga lokalerna men då 
Serviceförvaltningen har en ansträngd organisation på grund av flera stora 
investeringsprojekt anser de att en upphandling av förskolelokaler i västra Eslöv kan 
vara lämpligt.

Kommunledningskontoret
Kommunledningskontoret har tillsammans med Barn och utbildning samt 
Serviceförvaltningen inventerat lämplig mark till en förskola på väster. I området 
finns två ytor som är detaljplanelagda för förskola, förutom den i kvarteret 
Dannemannen. Fastigheten Smultronet 1 som ligger på Bäckdala och som ägs av 
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Eslövs kommun och del av fastigheten Hästen 15 vid Ängavägen som ligger invid 
Karlsrobadet och ägs av Eslövs Industri Fastighet AB, Eifab. På fastigheten 
Smultronet 1 kan uppföras en förskola med 2-3 avdelningar vilket enligt Barn och 
Utbildning är en för liten enhet. Marken vid Ängavägen har tidigare föreslagits för en 
förskola men enligt beslut i Kommunstyrelsens arbetsutskott från den 11 
september 2018 ska fastigheten utredas i ett bredare perspektiv. Denna utredning 
pågår.

Då det inte finns någon lämplig detaljplanelagd kommunal mark i västra Eslöv och 
då det råder resursbrist på Serviceförvaltningen och samtidigt finns behov av lokaler 
för kommunens verksamhet anser Kommunledningskontoret att det är lämpligt att 
tillgodose behovet av förskoleplatser i västra Eslöv genom inhyrning.

När kommunen hyr in lokal som kräver större specialanpassningar för sin 
verksamhet ska detta göras enligt lagen om offentlig upphandling, LOU.

Rättsläget i frågan har dels beskrivits av Inköps och upphandlingsenheten i 
en promemoria, den 4 september 2019, Lokal och lag (2016:1145) om offentlig 
upphandling, dels i Sveriges kommuner och landstings skrift (SKL) ”Gäller LOU vid 
hyra av lokal”, publicerad i juni 2019.

Enligt kommunens reglemente ansvarar Serviceförvaltningen för kommunens 
inhyrning av verksamhetslokaler, kommunfullmäktiges beslut den 29 april 2019. 

Yrkanden
Catharina Malmborg (M), Janet Andersson (S) och Sven-Olov Wallin (L) yrkar bifall 
till kommunledningskontorets förslag till beslut.

Ted Bondesson (SD) yrkar återremiss.

Beslutsgång
Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 
kommunstyrelsen antar kommunledningskontorets förslag till beslut. 

Beslut
- Kommunstyrelsen beslutar att tillgodose behovet av förskoleplatser i västra Eslöv 
genom inhyrning, under förutsättning att resultatet av inhyrningen ryms inom de 
ekonomiska ramar som budgeteras för projektet.
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Beslutet skickas till 
Barn- och familjenämnden
Servicenämnden
Kommunledningskontoret

Paragrafen är justerad
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§ 150 KS.2019.0475

Avsiktsförklaring om medverkan i Leaderprojekt rörande naturturism 
kring Rönne å och Ringsjöarna 

Ärendebeskrivning 
Eslövs kommun har fått en förfrågan från Klippans kommun om att delta i ett 
samverkansprojekt tillsammans med Hörby, Höör, Åstorp, Klippan och Ängelholms 
kommuner med syfte att utveckla en hållbar naturturism kring Rönne å och 
Ringsjöarna.

Samverkan avser att ansöka om Leader-medel för genomförande av en förstudie 
kring gemensam utveckling av naturturism längs Rönne å och vid Ringsjöarna. 
Projektet kräver en medfinansiering av samtliga deltagande kommuner med 
sammanlagt 140 000 kronor, vilket fördelat efter invånarantal innebär 33 199 kronor 
för Eslövs kommun.

Ansökan ska inges till Leader före den 31 oktober och för att den ska kunna beviljas 
krävs en gemensam avsiktsförklaring från samtliga kommuner samt en förbindelse 
om medfinansiering.

Beslutsunderlag
 Avsiktsförklaring om medverkan i Leaderprojekt rörande naturturism kring 

Rönne å och Ringsjöarna
 Avsiktsförklaring om naturturism i Rönne å och Ringsjöarna för undertecknande
 Bilaga 1; Fördelningsnyckel för gemensam finansiering av LEADER-projektet 

Naturturism kring Rönne å och Ringsjöarna
 Mail rörande avsiktsförklaring om medverkan i Leaderprojekt

Beredning
Kommunstyrelsen har tidigare ställt sig positiv till att medfinansiera utrivning av 
dämmen i Rönneå vid kraftverken i Klippan för att skapa fria vandringsvägar för 
fisk, återställa ån till ett mer naturligt vattendrag och ge möjlighet för det rörliga 
friluftslivet.

Området har en stor utvecklingspotential och kommunledningskontoret ställer sig 
positiv till att genomföra en förstudie för hur naturturism kan utvecklas kring Rönne 
å och Ringsjöarna. Medfinansiering för att delta i förstudien, förutsatt att Leader-
projektet beviljas, är 33 199 kronor som ett engångsbelopp.

Då ansökan till Leader ska inges före den 31 oktober måste paragrafen justeras 
omedelbart.
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Yrkanden
Janet Andersson (S), Sven-Olof Wallin (L), Catharina Malmborg (M), Bertil Jönsson 
(C), Madeleine Atlas (C) och Miakel Wehtje (M) yrkar bifall till 
kommunledningskontorets förslag till beslut.

Beslut
- Kommunstyrelsen beslutar att Avsiktsförklaring om naturturism kring Rönne å och 
Ringsjöarna tecknas.
- Medfinansiering med 33 199 kronor tas inom kommunstyrelsens disponibla medel.
- Paragrafen justeras omedelbart.

Beslutet skickas till 
Klippans kommun
Miljö-och samhällsbyggnadsnämnden

Paragrafen är justerad
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§ 151 KS.2019.0379

Delegation till kommundirektör att teckna avtal om e-handelstjänst 

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen fattade den 6 februari 2018 beslut om att införa e-handel i Eslövs 
kommun. För att kunna införa e-handelstjänst finns det behov av att köpa in 
ett handelssystem som kan införas i enlighet med beslutet. Efter dialog med 
leverantörer rekommenderar inköps- och upphandlingsenheten kommunstyrelsens 
arbetsutskott att köpa in systemet via en förnyad konkurrensutsättning av det statliga 
ramavtalet för e-handelstjänst. Som underlag till beslutet har Inköps- och 
upphandlingsenheten utgått från det ramavtal som Kommerskollegiet ansvarar för.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut § 106, 2019 Fastställande av 

förfrågningsunderlag vid förnyad konkurrensutsättning av e-handelstjänst

Beredning
Enligt delegeringsordningen för kommunstyrelsen ska kommunstyrelsens 
arbetsutskott fatta beslut i fastställande av förfrågningsunderlag C.1.2, tilldelning 
C.2.3, avbrytande C.3.3 och avtalstecknande C.4.3.

Enligt delegeringsordningen är det inte tillåtet att teckna tilldelningsbeslut och avtal i 
samma ärende. Kommunstyrelsens arbetsutskott fattade därför den 3 september 
2019 beslut om att föreslå kommunstyrelsen att fatta beslut om att avtal tecknas av 
kommundirektören i detta ärende.

Yrkanden
Catharina Malmborg (M), Janet Andersson (S), Sven-Olof Wallin (L) och Mikael 
Wehtje (M) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag till beslut.

Beslut
- Kommunstyrelsen besluta att kommundirektören tecknar avtal om e-
handelstjänst med Visma Commerce AB i detta ärende.
- Paragrafen justeras omedelbart.

Beslutet skickas till 
Kommunledningskontoret

Paragrafen är justerad
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§ 152 KS.2019.0500

Information om centraliserat arbetssätt inom nämndadministration, 
kommunikation och upphandling 

Ärendebeskrivning 
Kommundirektör Eva Hallberg informerar om ett eventuellt framtida centraliserat 
arbetssätt inom nämndadministration, kommunikation och upphandling.

Beslut
- Kommunstyrelsen beslutar att informationen läggs till handlingarna.

Paragrafen är justerad
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§ 153

Redovisning av delegeringsbeslut 

KS.2019.0379-27 Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut §129, 2019 Beslut om 
tilldelning av kontrakt på e-handelstjänst

KS.2019.0440-4 Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut § 127, 2019 Upplåtelse 
av mark för fjärrvärmeledningar på fastigheten Gäddan 29, 
Eslövs kommun

KS.2019.0336-8 Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut §130, 2019 Positivt 
planbesked inklusive planuppdrag för detaljplan av Östra 
Gårdstånga 5:134, med flera i Flyinge, Eslövs kommun

KS.2019.0177-5 Kommunstyrelsens arbetsutskott beslut §132, 2019 
Överenskommelse om fastighetsreglering berörande Eslöv 51:4 
och Skottland 1, Eslövs kommun

KS.2018.0652-15 Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut §134, 2019 
Markanvisningsavtal avseende fastigheten Löberöd 1:214, 
Eslövs kommun

KS.2019.0485-1 Begäran om villkorsändring i arrendeavtal för Hassleröd 2:75

Beslut
- Redovisningen godkänns och läggs till handlingarna.

Paragrafen är justerad
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§ 154

Anmälningar för kännedom 

KS.2019.0453-2 Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens ordförandes 
skrivelse rörande Östergatan

KS.2019.0453-1 Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens beslut § 118, 2019 
Information om lokaler 2019

KS.2019.0287-5 Möte med överförmyndarverksamheten i Lund om eventuellt 
samarbete

Beslut
- Redovisningen godkänns och läggs till handlingarna.

Paragrafen är justerad
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